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Slovo úvodem

ítám vás na stránkách 
nového zpravodaje stejně 
jako nás už pomalu vítá 
jaro. Doufám, že podobně 
jako teplejší jarní měsíce 
vám i tento zpravodaj 
přinese radost. I z toho 
důvodu jsme se pokusili 
zpravodaj zase o něco 
vylepšit a zapracovat větší 
fotografie.
Největší část zpravodaje 
věnujeme kulturnímu 
domu. Když už nás čeká tak 
velká oprava tak důležitého 
domu, chceme, abyste 
o ní věděli co nejvíc. Od 
toho, co vše by se mělo 
v KD opravit, přes to, 
kolik to bude stát a kde se 
snažíme zajistit finance až 
po to, co plánujeme kolem 
KD do budoucna. A když 
už se kulturnímu domu 
věnujeme tak poctivě, 
přidali jsme i úryvky 
z kroniky, které se věnují 
vybudování a slavnostnímu 
otevření původního 
lidového domu.
Chtěli bychom vás také 
vyzvat k zapojení do 
občanských projektů. 
Každý rok je o ně zatím 
zájem dost velký, ale 

pokaždé jsme rádi, 
když přijdete s nějakým 
originálním nápadem, 
který život ve Velaticích 
nějak oživí. Tak se nebojte 
a pojďte do toho.
Rozhovor je věnován 
Veláskám. Najít si čas 
pro to, aby děti a mládež 
cvičila, je dnes dost 
náročné. U kluků se 
většinou nějaký obětavý 
tatínek nebo starší kluk 
najde a tréninky jim 
vede. Vymyslet sportovní 
program pro holky je ale 
opravdu náročné. Jsme 
proto rádi, že se u nás 
zrodily roztleskávačky, a že 
se jim maminky věnují. 
O tom všem a o jejich 
úspěších jsme se bavili se 
Zitou Strejčkovou.
Načerpejte ve zpravodaji 
nejen informace, ale také 
inspiraci a třeba i nějaký 
nápad na občanský 
projekt a hlavně si užijte 
přicházející jaro.
Přeji inspirativní čtení. 

Milí čtenáři

Mgr. Jan Grolich
starosta obce

Načerpejte 
ve zpravodaji 

nejen 
informace, ale 
také inspiraci

V
Informujeme

Informujeme

Svozy plastů

Díky nastavení termínů svozu plastů 
každé čtyři týdny se těžko pamatuje, kdy 
bude další svoz. Proto zde nabízíme malý 
kalendář s termíny svozu do konce roku, 
který si můžete například vystřihnout, dát 
na ledničku a mít termíny pořád na očích. 

Vodné jednou ročně

Od nového roku nás čeká jedna vetší změna 
u úhrady vodného. Nezdražili jsme ho. 
Domluvili jsme se pouze na tom, že bude 
vyúčtováno a hrazenou pouze jednou v roce, 
a to na podzim. Nebuďte tedy překvapeni, že 
vám na jaře nepřijde složenka za vodné.
Pokud by částka vodného byla na vás k úhradě 
jednorázově moc velká, nebude problém, aby 
se úhrada rozdělila do dvou nebo tří splátek. 
V takovém případě by ale bylo dobré o tom 
informovat pracovnice obecního úřadu.
Kontrolní odečty budeme dělat i na jaře. Je to 
z toho důvodu, že právě při těchto odečtech 
se často zjistí, že v některé šachtě teče voda 
a je potřeba ji opravit. Budeme proto rádi, 
když nám k tomu poskytnete součinnost jako 
doposud. 

Kontrolní odečty 
budeme dělat i na jaře.

Měsíc Termín svozu Vyvezeno?

Březen 6. 3.

Duben 3. 4.

Květen 1. 5.

Květen 29. 5.

Červen 26. 6.

Červenec 24. 7.

srpen 21. 8.

Září 18. 9.

Říjen 16. 10.

Listopad 13. 11.

Prosinec 11. 12.
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Příprava opravy KD

Převážnou část času na začátku roku zabrala 
příprava projektu na opravu kulturního domu. 
Podrobné informace najdete v hlavním článku. 
Celkově je projekt rozpočtován na 3 miliony 
včetně nového nábytku a byla podána žádost 
o dotaci na Ministerstvo pro místní rozvoj 
a dvě žádosti na JMK. V případě úspěchu bude 
spoluúčast obce na projektu cca 750.000,– Kč. 

Žádosti o dotace

Letos jsme podali rekordní počet žádostí 
o dotace na Jihomoravský kraj. Celkem 
to bylo 7 žádostí a jedna žádost na 
Ministerstvo pro místní rozvoj:

Vyúčtování dotace na popelnice 
a kontejnery

Na začátku roku bylo podáno vyúčtování 
dotace na pořízení popelnic na plast 
a kontejnerů. Vše bylo v pořádku schváleno. 
Pořád máme v zásobě ještě několik 
popelnic, které jsou k dispozici. Stačí se 
obrátit na pracovníky obecního úřadu. 

Mikroregion  
získá  manažera

Za námi
Za námi Za námi

Provozní řád KD

Zastupitelstvo po dalším projednání 
schválilo nový provozní řád kulturního 
domu. Zrušil přesné účtování spotřeby 
a nahradil ho navýšením nájemného v topné 
sezoně. Když bude potřeba topit, zaplatíte 
za celý sál 2.200,– Kč a za přísálí 750,– Kč. 
Jsou to částky, které odpovídají součtu 
standardního nájmu a nákladů na topení.
Zároveň řád osvobodil od poplatků nájmu 
(včetně nákladů na topení) všechny obecní 
organizace a organizátory místních akcí pro 
veřejnost a v případě pravidelného využívání 
KD bude rozhodovat zastupitelstvo 
individuálně. 

Dotace Mikroregionu

V Mikroregionu jsme získali dotaci na 
dopravní pasport, a hlavně pasport 
vodovodu, abychom znali jeho přesnou 
polohu, materiály v různých úsecích 
apod. Zahajujeme teď výběrové řízení na 
dodavatele. V rámci projektu je z 95 % 
hrazen i úvazek pracovníka, takže 
Mikroregion získá konečně i svého 
manažera.
Požádali jsme také o další dotaci na JMK, 
kde žádáme kromě kalendáře a provozu 
mapového portálu také o praktické skládací 
stany 3×3m a 6×3m, které bude moci obec 
i spolky využít pro své akce. 

Dotace Svazku pro vodovody 
a kanalizace

Díky Svazku se podařilo zajistit dotaci pro 
všechny obce na revizi a pasport dešťové 
kanalizace. Její stav není v žádné obci 
pořádně zmapován a je jen otázkou času, 
kdy bude potřeba větší oprava. Aktuální 
stav dešťovky na Svazku takto zjistíme 
a budeme uvažovat o případném společném 
postupu při opravách. 

Projekt Náklady Dotace

Oprava KD – MMR 2.442.143,– Kč 1.709.500,– Kč

Spolufinancování opravy KD 2.442.143,– Kč 300.000,– Kč

Vybavení KD 564.600,– Kč 250.000,– Kč

Tiskárna A3 do knihovny 52.000,– Kč 26.000,– Kč

Péče o vysázené stromy 39.000,– Kč 27.300,– Kč

Kulturní víkend k otevření KD 92.000,– Kč 46.000,– Kč

Zdravé aktivity 58.700,– Kč 46.960,– Kč

Výstroj SDH Velatice 132.436,– Kč 92.705,– Kč

Celkem 3.380.879,– Kč 2.498.465,– Kč
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Před námi

Občanské projekty

Je vyhlášená výzva na další ročník 
občanských projektů. Letos jsme vyhradili 
částku 75.000,– Kč, což je odměna od 
Jihomoravského kraje, kterou jsme dostali 
za loňské diplomy v soutěži Vesnice roku. 
Přihlásit svůj projekt můžete do konce 
března – bližší informace najdete na webu 
obce.

Radary na měření rychlosti

Konečně bylo vydáno povolení na umístění 
radarů na vjezdech do obce. Země už 
i rozmrzla, takže můžeme vykopat díry na 
sloupy, betonovat a radary umístit. 

Přesun EKO dvora

Stále řešíme variantu rozmístění nových 
kontejnerů, plechových domků a oplocení 
v areálu bývalého JZD tak, aby kontejnery 
byly co nejlépe dostupné a aby bylo možné 
je jednoduše nakládat při odvozu. Rýsuje se 
už finální varianta, kterou budeme podávat 
na stavební úřad.
Kontejner na papír v JZD už využíváte 
a budeme rádi, když jej budete využívat co 
nejvíc, protože je to nejlevnější varianta 
likvidace papíru.

Úprava zelených ostrůvků na návsi

Během jarních měsíců bychom chtěli 
nechat odborně navrhnout a upravit zelené 
ostrůvky na návsi. Na podzim zde byly 
odstraněny přerostlé keře a čeká nás zde 
ještě menší výkop vedení optického kabelu 
u zastávky. Potom by už nemělo nic bránit 
tomu, aby se zde zeleň mohla hezky upravit.

Před námi
Před námi

Přednáška Fake news

20. března v 18. hod se bude v rodinném 
centru konat přednáška o dezinformacích. 
Povede ji Mgr. Miloš Gregor, PhD., 
přednášející na fakultě sociálních studií 
Masarykovy univerzity, který na toto téma 
vydal velice populární knihu. Přednáška je 
vhodná i pro seniory, protože řeší všechny 
dnešní zdroje informací. 

Péče o vysázené stromy

Pokud bude podpořen náš projekt na péči 
o stromy, bude na jaře proveden odborně 
výchovný řez ovocných stromků. Dále bude 
probíhat pravidelné zalévání – minimálně 
10× za letní sezonu, protože se očekává 
další suchý rok. V rámci projektu se počítá 
i s náhradou alespoň 10 stromků z aleje 
života vysázené v roce 2017. 

Kamenný sokl na sokolovně

Na teploty nad bodem mrazu čekalo 
i dokončení kamenného soklu na budově 
sokolovny. Tento už je zaměřen a zadán 
do výroby a v nejbližší době bude tedy 
sokolovna kompletně dokončena.

Zalévat budeme 
minimálně 10× 
za letní sezonu.
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Mýtus:

Všechny kamiony budou 
kvůli stavbě kruhového 
objezdu jezdit přes 
Velatice

Pravda:

V obou směrech při 
vjezdu do obce je zákaz 
odbočení pro vozidla nad 
3,5 tuny. Pouze pokud 
auta jedou od Brna, 
nemohou přes panelový 
objezd odbočit na Mokrou 
a musí tedy odbočit na 
Velatice u Maxlůvky. Jiné 
řešení bohužel není. Tyto 
kamiony jezdí převážně 
brzy ráno a jsou prázdné. 
Snažíme se díky jednání 
s cementárnou zajistit, aby 
kamiony jezdily po dálnici 
a přes Velatice nejezdily. 
Současně se také snažíme 
odklonit osobní auta, 
aby nejezdila přes obec, 
ale zkratkou od křížku 
u kaštanu po účelové 
komunikaci směrem 
k Podolí.

Bořič mýtůKalendář akcí:

Bř
ez

en
D

ub
en

Kv
ět

en
Če

rv
en

Budou i další akce, u kterých ještě není jasný termín 
a o kterých vás budeme včas informovat.

16. března
Sportovní večírek
20. března
Přednáška Fake news

6. dubna
Turnaj v kuličkách
7. dubna
Smrtná neděla
24. dubna
Turnaj v ruských kuželkách
26. dubna
Taneční večer Klubu důchodců

1. května
Prvomájový turnaj ve woodballu

 
1. června
Dětský den s hasiči
29. června
Turnaj mölkkách

Glosa místostarosty

ážení spoluobčané, věnujte 
zvýšenou pozornost 
tomuto hlášení“.
Takové oznámení jsme 
dříve slýchávali z médií 
vždy, když bylo třeba 
upozornit na důležitost 

sdělované informace.
I já bych chtěl nyní vyzdvihnout jednu 
informaci směřovanou vám a především 
vám všem řadovým občanům. Jedná se 
o již tradiční výzvu zaměřenou na občanské 
projekty. Počátkem letošního roku 2019 
„startuje“ již pátý ročník a dává prostor 
všem, kteří mají jakýkoliv nápad na dědině 
něco zlepšit. Anebo těm, kteří mají pocit, že 
něco někde chybí, případně přebývá a chtěli 
by někde ve svém okolí například vysadit 
strom či keř, pořídit a umístit lavičku tam, 
kde se jim to líbí, nebo nechat zřídit veřejné 
WiFi na místě, kde ještě doposud zeje černá 
díra dnešního on-line světa apod…
Berte, prosím, tento můj návod lehce 
s nadsázkou, protože rozhodně nechci 
nikomu diktovat, co a jak má udělat, ale chci 
tím jen zdůraznit to, že jakýkoliv projekt 
má u nás zelenou. A pokud to bude jen 
trochu technicky možné, váš nápad se jistě 
uskuteční. Zejména pokud by měl navržený 
projekt sloužit i ostatním, bude mít určitě 
podporu všech zastupitelů. Jako v minulých 

Prosím POZOR,
T Tomáš Šenkyřík

„V

letech, je i letos vypsána dotace na projekt 
v maximální výši 20.000,– , a to s možností 
úhrady uznatelných nákladů do výše až 
100%. Tedy pokud bude Vámi prezentovaný 
nápad kalkulován např. na 19.800,– , v rámci 
schvalování dotace může být celý uhrazen.
Z minulých ročníků máme zkušenost, 
že se projektů účastní především spolky 
fungující v obci. Nicméně právě ony mají 
i jiné možnosti, jak získat prostředky na 
jejich provoz. Proto bychom byli rádi, kdyby 
podání žádostí z řad našich občanů počtem 
převládlo. Možnost podávání žádostí byla 
nastavena až do konce března 2019, a to buď 
osobně v kanceláři obecního úřadu, nebo 
elektronicky na adresu naší obce starosta@
velatice.cz. Proto se domnívám, že máte 
dostatek času projekt připravit a požádat 
o jeho podporu.
Letošní ročník občanských projektů je celkově 
dotován částkou 75.000,– , kterou jsme 
získali jako mimořádné ocenění za přípravu 
a realizaci projektů pro všechny generace 
v soutěži Vesnice roku 2018. Pokud by se však 
počet zajímavých žádostí sešel v takovém 
počtu, že by uvažovaná dotace nestačila, jistě 
najdeme způsob, jak částku navýšit a vyhovět 
všem, kteří se nebojí přinášet a realizovat své 
nápady na zpříjemnění života v obci.
Na závěr, v souvislosti se zmíněnou získanou 
cenou, bych chtěl poděkovat všem, kteří se 
podíleli na programu a prezentaci naší obce 
při návštěvě hodnotící komise ve Velaticích. 
A v neposlední řadě všem, kterým nebylo 
jedno, jak to v okolí jejich domu vypadá 
a přiložili ruku k dílu třeba jen úklidem nebo 
posečením trávy. Hned bylo znát, že jsou mezi 
námi dobří lidé, a že nečekáme jen na obec – 
postarej se. Bylo by moc fajn, kdyby byl tento 
postoj mezi lidmi vnímán i v budoucnu bez 
ohledu na nějakou mimořádnou událost nebo 
sváteční obecní akci.
Takže velké DÍKY všem. 
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Kulturní 
dům

T Jan Grolich

Kulturní dům stojí přímo v centru 
Velatic. Je také centrem všech 

kulturních a společenských akcí u nás. 
Pokud chceme podpořit kulturní vyžití 
v naší obci, musíme se postarat také 
o kulturní dům. Zevnějšek kulturního 
domu je v pořádku, ale je potřeba se 

na něj pořádně podívat zevnitř.



Téma

Stručná historie

Dnešní kulturní dům byl postaven v roce 
1928 ve spolupráci lidových spolků, 
zejména členů Lidové strany a Orla. 
Budova pak sloužila jako „orlovna“ jak 
pro cvičení, tak pro pořádání kulturních 
akcí. Za minulého režimu byla budova 
spolkům zabavena a po revoluci si ji mohly 
spolky vzít zpět. Dohodly se ale s obcí, 
že si budovu do vlastnictví a provozování 
převezme obec.
Díky tomu budova kulturního domu může 
sloužit všem občanům za podmínek, které 
stanoví obec, a ne za podmínek, které 
určuje soukromý spolek. V některých 
obcích budovy kulturního domu nebo 
orlovny apod. vlastní jiný subjekt než obec 
a přináší to různé organizační problémy 
a nadbytečné náklady pro pořádání 
kulturních akcí v obci. V některých obcích 
taková budova chybí úplně.

Plánované opravy

Naplánovali jsme opravu kulturního 
domu, protože zejména zastaralý interiér 
budovy to už vyžaduje. Původní úvahy byly 
o základních opravách jako oprava podlah, 
výměna dveří, řešení akustiky apod. Po 
konzultacích s architektkou a odborníky 
jsme se postupně dohodli na rozsáhlejších 
opravách, které budou řešit i sanace 
vlhkých stěn, výměnu schodiště na galerii, 
úpravu elektroinstalace a pořízení nového 
osvětlení.
Nově bude řešen vstup do kulturního 
domu, kde ze šatny a chodby vznikne 
prostornější foyer. Změna bude i v přísálí, 
kde místo malých oken bude jedno velké 
okno a jedno francouzské okno umožňující 
průchod na nádvoří. Vstup do přísálí tedy 
už nebude pouze přes chodbu kolem WC. 
Věříme, že k využití otevřenějšího přísálí 
se bude častěji přistupovat zejména po 
navazující úpravě nádvoří KD.

Téma

Vyměněny budou i dveře dělící sál od 
přísálí. Dveře budou skládací k jedné 
straně, aby se při velkých akcích dveře 
nemusely vysazovat. Bude to mnohem 
praktičtější a pohodlnější při pořádání 
plesů apod. Počítáme také s pořízením 
nových stohovatelných židlí a skládacích 
stolů, které manipulaci s nábytkem také 
usnadní.
Vylepšeno bude i podium, kde bude nové 
osvětlení, nová opona a lépe řešeny boční 
závěsy podia. Pro lepší akustické podmínky 
v sále bude celý strop sálu ze speciálního 
materiálu pohlcujícího zvuk odrážející 
se od stěn. Po odborných výpočtech by 
toto opatření mělo akustiku v sále zlepšit 
natolik, že další opatření na stěnách by 
byla už nadbytečná.

Financování

Celkové náklady na projekt budou cca 
3 miliony Kč včetně DPH. Celý projekt 
v plném rozsahu budeme realizovat 
pouze v případě, že uspějeme s žádostmi 
o dotace. Ta nejdůležitější je podána 
k Ministerstvu pro místní rozvoj 
(MMR). Zde bychom mohli získat 70 
% uznatelných nákladů, kam bohužel 
nespadá vybavení. Celková dotace by tedy 
měla být 1.709.500,– Kč. Jihomoravský 
kraj vyhlásil dotaci na spolufinancování 
projektů podpořených MMR, kde 
můžeme získat dalších 300.000,– Kč. 
Na neuznatelné náklady u MMR jsme 
požádali v jiném dotačním programu JMK, 
kde můžeme získat dalších 250.000,– Kč. 
Pokud budeme úspěšní ve všech dotacích 
a budeme realizovat kompletní projekt, 
tak spoluúčast obce bude cca 750.000,– 
Kč.

Slavnostní otevření

Vzhledem k tomu, že po dobu realizace 
projektu bude využití kulturního domu 
značně omezené, chceme, abychom 
jeho otevření pořádně oslavili a všichni 
si takříkajíc přišli na své. Na víkend 13. – 
15. prosince proto plánujeme kulturní 
víkend, na který máme předjednanou 
pohádku pro děti, vystoupení Na 
stojáka a na neděli koncert Druhé trávy 
s Robertem Křesťanem. I na tuto akci jsme 
požádali o dotaci u JMK. Doufáme tedy, 
že se všechny opravy do tohoto termínu 
podaří provést, abychom si plánovaný 
kulturní víkend mohli užít v novém.

Další plány

Opravou interiéru KD to ale nekončí. 
Už nyní připravujeme studii na úpravu 
a rozšíření nádvoří kulturního domu. 
Předpokládáme, že v rámci této akce 
bude asi úplně zrušen „magacín“, který 
je už ve velmi špatném technickém stavu 
a venkovní výčep bude řešen zcela nově. 
Díky přesunutí plynového kotle do KD 
bude moct být zrušena také kotelna, a tím 
se otevře prostor podél přísálí a zpříjemní 
se východ z hospody na nádvoří.
Hospoda je předmětem další studie, která 
se zaměří právě na napojení hospody 
na nádvoří. Řešit bude návrh na opravy 
interiéru a zlepšení prostředí v hospodě – 
zejména sociálního zařízení.
Kdy budou tyto změny připraveny 
k realizaci, bude záležet zejména na 
nákladech, které si budou opravy 
vyžadovat. Opravy hospody nebo alespoň 
některé části z nich by se mohly realizovat 
současně s opravou KD.
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Názor architekta

Názor zastupitele

ominanta obce. Místo 
setkávání občanů. Místo 
pro pořádání plesů, zábav, 
svateb, oslav, divadelních 
představení, koncertů, 
výstav, přednášek, schůzí, 
karnevalů, zkrátka místo, 
které neodmyslitelně patří 
ke společenskému životu 
v obci. Budova, která tu stojí 
spoustu let, prošla postupem 
času mnoha proměnami 
a byla svědkem významných 
událostí v bohaté historii 
Velatic.

ekonstrukce kulturního 
domu spočívá nejen v úpravě 
technického rázu (akustika, 
vedení elektroinstalací, 
přesun plynového kotle), 
ale také ve zvýšení jeho 
estetické kvality.
Kulturní dům má své 
nesporné prostorové 
hodnoty, ale ostatní přídavné 
prvky už často dosloužily, 
případně je potřeba je 
vyměnit nebo opravit kvůli 
tomu, že jejich vzhled už 
nenasvědčuje ničemu 
z jejich původního poslání. 
Především šlo o to prostory 
co nejvíce materiálově 
a barevně sjednotit, přídavné, 
i když nutné, prvky v prostoru 
upozadit a pozornost 
tak soustředit pouze na 
probíhající akci. Zároveň 
zde byl kladen důraz na 
kvalitní a současně praktické 
a případně i variabilní 
provedení, které může svému 
účelu sloužit dlouhá léta.
Jediným výrazným prvkem 
v sále bude nově zbroušená 
a přelakovaná parketová 
podlaha a dřevěné vstupní 

Před několika lety byla 
opravena střecha, 
následovala nová fasáda, 
okna a dveře. Nyní nastává 
čas rekonstrukce interiéru 
podle návrhu Martiny 
Černé, která nás o svých 
schopnostech přesvědčila 
při přestavbě bývalé školy 
na obecní úřad, knihovnu 
a rodinné centrum.
Těšit se můžeme především 
na útulnější a příjemnější 
prostředí se spoustou 
moderních prvků v podobě 
osvětlení sálu i jeviště, 
akustického podhledu, 
novou vstupní halu (foyer), 
praktické propojení přísálí 
s nádvořím, nové stoly 
a židle a v neposlední řadě na 
opravenou podlahu. Zkrátka 
na „nový kulturák“. Tento 
projekt je jistě smysluplným 
krokem na cestě ke zvelebení 
naší obce a příjemnějšímu 
vyžití nás všech – občanů 
Velatic.
Letošní plesová sezóna 
pomalu končí. Pokud se vše 
podaří – a já věřím, že podaří, 
tak ta příští bude v „novém“

Martin Sedlák

dveře do sálu. Ostatní 
vedlejší dveře jsou barevně 
sjednoceny a navrženy 
v bílé barvě. Nevzhledné 
radiátory pod velkými okny 
v sále budou opatřeny kryty 
z bílých latí, stejný prvek 
bude použitý na navazujícím 
obložení spodní části pódia, 
na zábradlí na galerii a také 
ukryje radiátor a elektro 
skříň ve vstupní chodbě.

Ing.arch. Martina Černá

Téma

D

R
Téma
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Anketa

Ladislav Flek

„Prostory kulturního domu 
s Klubem důchodců Velatice 
pravidelně využíváme 
a opravu určitě vítáme. Už je 
potřeba zkulturnit a opravit 
omítky, například kolem 
schodiště na galerii už se 
rozpadá. Podlahu je potřeba 
jen udržovat, ale dveře by 
bylo dobré opravit a také 
je třeba řešit tady vlhkost. 
Akorát oponu, kterou nám 
kdysi daroval pan Rulíšek 
z Rozmarýnu, tu by podle 
nás stálo za to zachovat.“

Jiří Knos

„Opravit kulturní dům je 
určitě potřeba, s tím jenom 
souhlasím. Určitě by mu 
prospěl modernější vzhled 
a taky je potřeba vymalovat. 
Možná by se mohl i zateplit, 
aby se tolik neprotopilo. 
Rozhodně souhlasím 
s výměnou oken v přísálí 
a taky s pořízením nového 
nábytku.“

Téma

Terezie Lungová

„Dveře mezi sálem 
a přísálím bych buď úplně 
odstranila nebo vyměnila za 
posunovací. On i ten sloup 
uprostřed docela zavazí 
a kdyby tam vůbec nebyl, 
bylo by třeba víc místa na 
sezení. Ale chápu, že je 
potřeba, aby bylo možné 
prostory oddělit, protože se 
při některých akcích využívá 
jenom přísálí. Pódium 
je podle mě v pořádku 
a „sklep“ pod jevištěm taky. 
Když jsou v KD plesy, je 
možné projít do sálu bez 
placení, když je šatna taková 
uzavřená, takže je fajn, že 
i na toto se při plánování 
rekonstrukce myslelo.“

18 | Velatický zpravodaj 1/2019 19



RoZtleskané 
Velásky

T Veronika Košinová

Kdo ve Velaticích chodí na společenské, 
kulturní nebo sportovní akce, už 
pravděpodobně viděl nějaké vystoupení 
velatických roztleskávaček a mažoretek, 
které fungují pod vedením Zity Strejčkové. 
cvičení pro dívky a slečny ve Velaticích 
se věnuje už pět let a díky usilovné práci 
všech už Velásky sklízí ovoce v podobě 
medailí a pohárů ze soutěží a přehlídek.



Rozhovor

ak vlastně celý ten nápad vznikl 
a kdy to bylo?
Když jsem přebírala cvičení 
malých dětí po Mirce Niezgodové 

a Kuklínkové, chodily cvičit dorostenky 
s Terezkou Paulíkovou. Jak rostly moje 
vlastní děti, chodili s nimi střídavě cvičit 
manžel Honza, Honza Laichmann, Lucka 
Urbánková a později zase já. Jedna generace 
odrostla, ale další přestávala chodit do 
cvičení s přestupem na druhý stupeň ZŠ. 
Byl to manžel Honza, který nám dal úkol: 
vymyslete cvičení pro holky a kluky na 
druhém stupni tak, aby je to bavilo. Tehdy 
vznikl nápad na florbal pro kluky a tancování 
pro holky. Naše první choreografie byla na 
country hudbu a bylo to pouze tancování. 
Měla jsem ale záměr udržet gymnastiku. 
Proto jsme přešli k roztleskávačkám. Naše 
první vystoupení na florbalovém zápase ale 
nikoho nenadchlo, spíš jsem tam překážely. 
Hledala jsem další možnost uplatnění 
a měly jsme dvě možnosti. Zapojit se do 
soutěže cheerleaders (= roztleskávačky, 
pozn. red.), nebo do soutěží mažoretek. 
Vzhledem k tomu, že jsem se chtěla 
vyhnout riziku úrazů, zapojily jsme se do 
mažoretek, ale začaly jsme s pompony. 
Prostě Roztleskávačky pro školní rok 
2014/15.

Vedeš holky sama nebo Ti někdo pomáhá?
Sama bych to nezvládla. Někdy člověk 
nemůže přijít z různých důvodů. Také 
potřebuje zpětnou vazbu, jestli to, co dělá, 
je správné, vypadá to dobře, není to moc 
těžké… A taky holky potřebují někdy slyšet 
pochvalu nebo výtku od někoho jiného, než 
jsem já. Jde o skupinový sport náctiletých 
holek, takže někdy řešíme i vzájemné 
vztahy. V průběhu let mi pomáhaly 
maminky, nejdříve Petra Zimanová, po ní 

mi byla oporou Petra Irajnová a teď mám 
maminek, které mi pomáhají, více. Zpočátku 
mi také pomáhala dcera Jana.

Jak celý váš kroužek nebo spolek 
funguje a jak jste se k tomu postupně 
propracovaly?

Jde o jednu ze složek cvičení TJ Sokol 
Velatice. Vedle cvičení školkových dětí 
máme ještě florbal pro různé věkové 
kategorie a cvičení dospělých: tenis, 
volejbal, nohejbal, stolní tenis. Mažoretky 
jsou vlastně cvičení pro školní holky. Máme 
skupinu minimažoretek, ty se teprve učí. Pak 
máme mažoretky kadetky a také juniorky.

Jsou Velásky víc roztleskávačky nebo víc 
mažoretky? Jaký je v tom vlastně rozdíl?

Roztleskávačky tancují s pompony, 
mažoretky s hůlkou. Zpočátku jme byly 
roztleskávačky. Termínu mažoretky jsem 
se chtěla důsledně vyhýbat, protože dcera 
Katka v té době už chodila do mažoretek 
v Líšni a já viděla, jak je to těžké a neměla 
jsem chuť se do mažoretek pouštět. Jenže 
všechny ostatní, a hlavně Katka, chuť měly. 
Na naší první přehlídku v Hodoníně jsme 
pořídily hůlky a o půl roku později začaly 
nacvičovat první sestavu s hůlkou. Teď jsme 
spíš mažoretky.

Chodí některé holky jen roztleskávat 
a některé jen „mažoretkovat“ nebo dělají 
všechny všechno?

Jsme malá dědina a holek, co chodí cvičit, 
není moc. Takže děláme to, co holkám 
zrovna jde. V září si holky odhlasovaly 
hůlky, takže jsme poskládaly 3 sestavy 
s hůlkou. Velkou formaci a 2 miniformace. 
Miniformace jsou na soutěžích s počtem do 
7 členek a nám se hodí, protože se vejdou do 
našeho malého kulturáku. Ve velké formaci 

J
Rozhovor

máme letos 13 dívek, ale je to pořád málo 
a na soutěžích mají větší soubory výhodu. 
Více holek na parketu vypadá lépe. Navíc 
máme hodně velký věkový rozdíl mezi 
nejmladší a nejstarší, takže na některých 
soutěžích nemůžeme vůbec startovat.

Kdo vám vymýšlí choreografie? Jak často 
choreografii obměňujete? A vzniká tak, že 
se ji prostě naučíte nebo si ji až s holkami 
při cvičení upravujete podle toho, aby jim 
to sedělo a pěkně navazovalo?

Ze začátku to byla moje práce. S hůlkou 
jsem to ale neuměla, takže za vydatné 
pomoci Katky jsme daly dohromady první 
sestavu s hůlkou. Pak jsme dělaly střídavě 
já pompony a Katka hůlku. Byla to ale 
vždy spolupráce. Vymyslíme vždy kousek, 
většinou doma – za velké nelibosti mužské 
části domácnosti. Když spadne hůlka 

desetkrát, tak to ještě jde, ale když spadne 
posté… prostě je to slyšet. Na tréninku se 
někdy ukázalo, že je to moc těžké a někdy 
jsem se s Katkou kvůli tomu i dohádala. 
Přesto se snažíme sestavu moc neměnit, 
aby to nebylo pro holky moc těžké, ale 
někdy upravovat při cvičení musíme. 
Poslední miniformaci malých holek jsem 
dělala jen já a miniformaci velkých holek jen 
Katka. Já po domácí přípravě a Katka z fleku 
v tělocvičně. Když se naučíme jednu sestavu, 
jdeme na další. Nové sestavy děláme 
většinou s novými holkami a novým školním 
rokem. Používáme při tom prvky, které 
holky už umí a učíme se těžší. Mažoretky 
nejsou na jeden školní rok, za rok se naučíte 
třeba jen točit s hůlkou. Je to krásný koníček 
na celé mládí, někdy i na celý život. Některé 
dámy končí s mažoretkami v těhotenství, 
jiné pokračují i potom v kategorii 
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grandseniorů nebo rodičovských týmů. To 
je také výhoda oproti gymnastice, kdy holky 
končí v 15, 16 letech, nebo společenskému 
tanci, kde je zase obrovská konkurence. 
Katka dělá mažoretky 8. rok. Doufám, že 
našim holkám vydrží tento koníček delší 
dobu a budou se podílet na výchově další 
generace.

Kdo holkám vyrábí ty krásné barevné 
kostýmy? Ty se taky v průběhu času nějak 
proměnily, nebo ne?

Růžové kostýmy jsem kupovala starší 
z jiného oddílu. Po Vánocích jsme je 
upravovaly a hodně hodin nad tím strávily 

Rozhovor Rozhovor

Lucka a Olga Poláčkovy. Černé kalhoty 
vybrala Petra Zimanová a byly od stejného 
oddílu. K tomu nám došila Marcela 
Ulrichová nejdříve lambády a později 
i sukýnky. Ty využíváme na pompony. Letos 
po novém roce jsme během 14 dní ušily 
červené dresy pro miniformaci velkých 
holek. Já jsem stříhala, paní Poláčková 
šila. Zdobíme je postupně. Něco já, něco 
maminky. Na poslední soutěži nás za růžové 
i červené dresy rozhodčí pochválili.

Jak takové soutěže vypadají a probíhají? 
Jak se liší soutěže mažoretek a soutěže 
roztleskávaček?

Soutěže cheerleaders jsou 
s dvoustupňovými pyramidami, přemety 
a salty. Sama jsem ze salta spadla, a to jsem 
tančila rock’n‘roll na soutěžní úrovni. Je to 
sport, u kterého musíte počítat s úrazy. Je 
jen málo věcí cennějších než zdraví a cílem 
velatického Sokola je zapojit do cvičení co 
nejvíce dětí a udržet jejich fyzickou kondici. 
Takže soutěže cheerleaders jsou pro mě 
tabu. Přesto jedna z našich bývalých dívek 
plynule navázala a dnes cvičí Cheerleaers za 
Univerzitu Brno. Pěkně se na to kouká.
Mažoretkové soutěže jsou dvojí: postupové 
a nepostupové. My jezdíme na nepostupové 
soutěže, ale pravidelně soutěžíme s týmy, 
které jezdí na postupovky. Před dvěma roky 
jsme soutěžily s týmem, který se v tom 
roce stal mistrem ČR. Byli opravdu dobří. 
Na soutěžích jsou týmy rozděleny podle 
věkové kategorie na děti, kadetky, juniorky 
a seniorky a typu formace na velké formace 
tj. 8-25 dívek a miniformace tj. 4-7 dívek. 
V každé kategorii startuje obvykle 5-9 
souborů, podle toho, kolik se jich přihlásí. 
Soutěží se na ploše většinou 12x12 m. Porota 
bývá z mažoretkového sportu, někdy je 
jeden rozhodčí z tanečního sportu nebo 

baletu. Některé soutěže jsou jen pro baton, 
neboli hůlky, jiné jsou i pro pompony, ale 
těch je méně. Každá soutěž je jiná. Někdy 
jsme v kategorii nejmladší, a to je potom 
hodně vidět, jindy se zase povede přiblížit se 
k věkové hranici. Některé soutěže jsou také 
pro sóla, dua, nebo tria. To je ale pro velice 
šikovné a pracovité holky. Za Velatický Sokol 
v této kategorii nikdo nestartuje. Zatím.

Soutěžíte jen s jednou sestavou nebo 
jich musíte umět víc? Musí choreografie 
obsahovat nějaké povinné prvky?

Soutěžíme s tou choreografií, kterou zrovna 
umíme. Na podzim to bylo s pompony 
a s velkou formací Kráska a zvíře. Teď 
soutěžíme se dvěma miniformacemi 
a velkou formací. Povinné prvky na 
nepostupových soutěžích většinou nejsou, 
ale předpokládá se určitá úroveň pro danou 
kategorii. Na poslední soutěži nám dvě ze 
tří porotkyň vytkly, že máme málo náročné 
prvky v sestavě. Budeme muset přidat.

Jsou nějaké kategorie nebo více úrovní, ve 
kterých můžete soutěžit?

Kvůli velkému věkovému rozdílu dívek 
nemůžeme soutěžit v postupové soutěži. Je 
to škoda, ale je to daň za to, že jsme z tak 
malé obce. Na nepostupovkách se to ale 
dá dohnat. Většinou soutěžíme v kategorii 
kadet. Je to také nejvíce obsazená kategorie. 
Některé více obsazené soutěže mají také 
kategorii A a B. Přitom A znamená profi 
a jsou to ti, kteří se dostali na postupovce 
do finále. B jsou amatérské, tam patříme 
i my.

Jaké jste zaznamenaly největší úspěchy?
Každá medaile je úspěch. Asi největším 
úspěchem byla první soutěž, kde jsme 

se umístily na druhém místě. Bylo to 
v Lanškrouně a moc jsem nečekala, že by to 
mohlo dopadnout takhle. Potěší ale i páté 
nebo šesté místo, když je bodový rozdíl mezi 
prvním a naším umístěním třeba jen do 5 
bodů. To pak znamená, že jsme srovnatelné 
s těmi nejlepšími. Já sama ale považuji za 
úspěch, když jsou holky šťastné a spokojené 
a mají chuť chodit cvičit, hýbat se a pracovat 
na sobě.

Jak jste potom s děvčaty ten úspěch 
oslavily?

Z Lanškrouna jsme si tehdy odvezly dort, 
který jsme si potom večer v hospodě 
rozdělily. Většinou s každou medailí holky 
dostanou i nějakou drobnost. Oslavujeme 
ale každou soutěž. Většinou pustím video 
a upozorňuji na chyby, které na videu vidím. 
A chválím. Na soutěžích asi všechny sestavy 
dopadly úplně nejlépe, jak jen dopadnout 
mohly.

Mluví Ti někdy rodiče do toho, co máte 
s holkami dělat nebo jak to máte dělat? 
Dáš na jejich názor?

Rodiče jsou naprosto nepostradatelnou 
součástí týmu. Bez nich bych to už dávno 
zabalila. Nejvíce mi do toho v současné 
době „mluví“ Lucka Poláčková a Lenka 
Vodičková z Tvarožné. O ně se opírám, s nimi 
se radím, plánuji, organizuji. Vidí věci, které 
já nevidím, nebo je vidím jinak. Občas poradí 
a pomůže i Vlaďka Kadlecová. Na soutěže 
s námi pravidelně jezdí celý rodičovský 
tým maminek a tatínků. Každý má svou 
funkci od řidičů počínaje přes maskérky, 
povzbuzování, focení a natáčení, oblékání, 
až k občerstvení. Letos máme opravdu 
skvělý rodičovský tým, na který se můžu 
spolehnout. Rodiče ale s námi na soutěže 
jezdili vždy, někteří méně, jiní více a já jsem 

24 | Velatický zpravodaj 1/2019 25



za to ráda. Na poslední soutěži jsem z jiné 
šatny slyšela: „rodiče na chodbu!“, tak 
jsem si řekla, „jen to ne! co bych si bez nich 
počala?“

Na jakých akcích mimo soutěží jste 
ještě vystupovaly? Je to pro ně příjemné 
zpestření tréninku? A co holky baví víc? 
Soutěže nebo vystoupení, kde „o nic 
nejde“?

Každý školní rok máme 10-11 vystoupení. 
Loni jsme byly poprvé pozvaní na 
Valentýnské trsáníčko do Horákova. 
Vystupovaly jsme v okolních obcích, ale 
hlavně u nás. Ať už to byly akce hasičů, 
důchodců, nebo Sokola. K tomu asi 4 
soutěže. Jestli je víc baví soutěže nebo 
vystoupení, to se nedá říct. Nedá se 
to srovnávat. U soutěží je strach; že to 
nechytnu, abych to nezapomněla, abych 
to nezkazila ostatním. Po soutěži je úleva, 
někdy radost z medaile, jindy zklamání, 

Zita Strejčková

Věk: letos mi budou stárci zpívat 
na padesátnících
Povolání: stavební inženýrka, 
učitelka odborných předmětů
Život ve Velaticích: Přistěhovala 
jsem se do rodné vesnice otce v r. 
1996.
Rok založení Velásek: 2014
Rodina: 4 děti (všechny vlastní 
a všechny s jedním manželem 
Honzou. Ve Velaticích je dobrá 
voda…)

že jsme nic nevyhrály. Následuje focení 
a hodnocení. Na soutěži jsou větší emoce. 
Naopak u vystoupení, i když někomu něco 
spadne, pokud to není lustr, nebo něčí 
hlava, tak o nic nejde. Někdy si to holky 
zkouší před soutěží, jindy si to jdou užít. Na 
soutěži potlesk nevnímají. Na vystoupení si 
ho užívají. Z obojího mají radost.

Nabíráte ještě nové členky nebo už máte 
plno? Co musí holky splňovat – je nějaká 
věková hranice?
Nové členky nabíráme do minimažoretek. Je 
třeba, aby se nejdřív naučily pochodovat na 
hudbu a točit s hůlkou. V minimažoretkách 
máme holčičky od 1. do 3. třídy, ale můžou 
tam přijít i starší a až se naučí základní věci, 
tak je přeřadíme do starších. Splňovat musí 
2 základní věci: pravidelně chodit a mít 
chuť cvičit. To stačí. Všechno ostatní přijde 
samo. Naučíme je balet, gymnastiku, práci 
s nářadím, sestavu. Dolní věková hranice 

je 6 let, (tu jsem stanovila já pro Velatice, 
protože máme cvičení předškoláčků, ale 
jiné týmy soutěží i se 4letými dětmi). Horní 
věková hranice není. Verčo, chceš to zkusit? 
Katčina kamarádka z Líšně začínala na 
střední škole.

Já si budu raději dál užívat roli nadšeného 
diváka. 😊 Chtěla bys ještě něco doplnit
nebo dodat?

Asi to, že dnešní generace dětí je málo 
vedená k pohybu. Za nás byli ve třídě 2-3 
žáci, které tělocvik ve škole nebavil. Dnes je 
skóre obrácené. Vzhledem k tomu, že naše 
děti budou pracovat převážně u počítače, 
budou muset pohybem kompenzovat 
sezení. Ale oni někteří ten pohyb neumí, 
nebo nechtějí. Není divu. My jsme lezli po 
stromech, běhali do strání a jezdili na kole. 
Dnešní děti sedí u mobilu a chatují.
Takže zvu všechny děti do cvičení!

Co děláš ve volném čase, když se zrovna 
nevěnuješ Veláskám?

Doháním péči o domácnost a o svoje 
nejbližší.

A na závěr dvě otázky pro všechny, s kým 
děláme rozhovor. Co se Ti líbí nejvíc na 
životě ve Velaticích?

Společenství lidí. Každý se s každým více 
či méně zná, na ulici se všichni pozdraví. 
Fungují zde spolky a spolupracují. Když 
potřebujete s něčím pomoct nebo poradit, 
víte, na koho se obrátit, a když to nevíte, tak 
se zeptáte v hospodě. Lidé tu povětšinou 
nejsou líní. Zajímají se, komunikují spolu. 
Podívejte se v létě na předzahrádky, každá 
jiná a všechny krásné. A v zimě měl na naší 
ulici skoro každý dům vánoční osvětlení 
(i o adventu). Taky se mi líbí, že je tu hodně 
lidí věřících nebo tolerantních. Mám tu 

kořeny a jsem tu ráda. A jsem ráda, že 
i manžel se tu cítí dobře.

Kam si jezdíš nejraději od Velatic 
odpočinout?

Jak jsem zmínila výše, jsem tu ráda 
a odpočívám nejradši doma. Ale v létě 
jezdíme na Vysočinu s partou lidí z mládí.

Rozhovor Rozhovor
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Články

VelásKy Velatice

T  Lucie Poláčková

Máme nové dresy pro velké holky 
v miniformaci, koupily jsme si nové 
boty na vystoupení a zrenovovaly staré 
kostýmy, abychom se více líbily. Začaly 
jsme se učit novou sestavu v pomponech.
26. 1. 2019 nás čekalo naše první 
vystoupení v tomto roce, kdy jsme 
vystupovaly se třemi sestavami na 
Hasičském plese. Ovace diváků byly 
opravdu velké.
6. 2. 2019 jsme se ukázaly našim 
spolužákům při Valentýnském trsáníčku 
v kulturním domě v Horákově.
A náš zatím poslední úspěch byla 
23. 2. 2019 soutěž O Říčanskou pusinku. 
Zde byla konkurence opravdu velká, 
holky se popraly s velkými týmy jako 
jsou Brno, Hlučín, Kyjov, Holešov a další. 
V dopoledním programu vystupovaly 
s miniformací malých holek. Nakonec se 
umístily na krásném 3. místě a opravdu 
o vlásek jim uniklo 2. místo (1,4 bodů). 
V odpolední části programu vystupovaly 
v miniformaci velkých holek, kde skončily 
na 5. místě. Opět byl rozdíl bodů od 
třetího místa minimální. Během asi 5 
minut se musely přečesat a převléct na 
naše poslední vystoupení Kráska a zvíře, 
které mělo v publiku velké ohlasy, ale na 
příčky vítězů to nestačilo. Umístění bylo 
i tak krásné – 6. místo. V této sestavě nově 
vystupovaly Kája U. a Verunka, které do 

sport týmu pěkně zapadly.
Ještě máme co pilovat, budeme hodně 
trénovat, abychom se na dalších soutěžích 
umístily ještě lépe. 

Články

JaRní zVyKy V naší 
obci

T  Anna Severová

Ostatky
Ostatky se v naší obci se konají díky našemu 
sboru dobrovolných hasičů, kteří je zaštiťují, 
poslední sobotu před popeleční středou. Je to 
rozloučení se s obdobím masopustu – dobou 
hojnosti, svateb a zabíjaček před čtyřiceti 
denní postní dobou. Masopust vrcholí tučným 
čtvrtkem, kdy si každý může dopřát nějakou 
tu dobrůtku, které se po většinu roku vyhýbá. 
Další zbývající dny do popeleční středy se 
nazývají ostatky. U nás se v sobotu koná 
masopustní průvod masek doprovázených 
kapelou. Za veselé muziky a tance navštíví 
průvod všechny domácnosti, kde dostanou 
příspěvek na kapelu a jsou pohoštěni 
koblihami, božími milostmi, vdolečky, 
chlebíčky nebo jednohubkami, které zpravidla 
zapíjí dobrou domácí slivovicí.

Popeleční středa
Je prvním dnem čtyřicetidenní postní doby, po 
níž následují Velikonoce (nepočítají se neděle). 
Na popeleční středu se v kostelích uděluje 
popelec – na čelo se dělá kříž z popele. Je to 
připomínkou skutečnosti, že život se neskládá 

kultura

jen ze zábavy, oslav a veselí, ale že je člověk 
tvor smrtelný a jeho tělo se nakonec rozpadne 
na prach. Popel je také symbolem očištění. 
(Dříve se používal jako čistící prostředek). 
Člověk by tím měl vyjádřit touhu po obnově 
svého smýšlení, zbavit se nelásky, nenávisti, 
sobectví… a pomoc k tomu hledat u Boha.

Smrtná neděla
Dva týdny před Velikonocemi pořádají dívky 
z naší obce Smrtnou neděli. Skupina dívek 
ozdobí jehličnatý stromek fábory z krepových 
papírů a kraslicemi. Se stromkem v neděli 
dopoledne obchází vesnici a po domech 
vybírají vajíčka, cibuli, krupici nebo sádlo, 
někdo přidá i peníze. Lidé za to dostanou 
kraslice. Dívky při pochůzce se stromkem 
zpívají stále dokola písničku: „Smrtná neděla, 
kde se poděla…“ Konec jejich cesty bývá 
v Podškolí, kde před Velaticemi rozbijí kraslice 
na stromku o silnici a stromek hodí do potoka.
Tento zvyk symbolizuje vynášení Morany, 
bohyně zimy a smrti, z vesnice. Naše 
obec je jedním z mála míst v okolí, kde se 
tento zvyk dodržuje. Odpoledne se sejdou 

doma u některé dívky, kde se ze získaných 
potravin vaří mazanec, což jsou míchaná 
vajíčka s krupicí a s cibulí. Každý si pak může 
s hrníčkem pro mazanec přijít a ochutnat 
a samozřejmě se také může zapojit do 
průvodu a děvčata vesnicí provázet. Letos 
smrtná neděle připadá na 7. dubna.

Květná neděle
Tuto neděli se připomíná vjezd Pána Ježíše 
do Jeruzaléma, kdy ho lidé vítali jako krále 
ratolestmi a jásotem. Na květnou neděli 
se u kostela žehnají kočičky (vrba jíva) a při 
slavnostním průvodu do kostela si křesťané 
uvědomují, že Kristus je jejich králem 
i králem celého světa a díky své oběti na kříži 
a zmrtvýchvstání i králem nad smrtí.

Zelený čtvrtek
Připomíná se poslední Ježíšova večeře, po 
níž byl Ježíš Jidášem zrazen a zatčen. Při 
večerní mši odlétají zvony do Říma – viz níže. 
Název „zelený“ se nejmenuje proto, že by 
se při večeři jedly hořké zelené byliny, ale 
omylem – chybným překladem z němčiny 
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Články Články

tříKRáloVá sbíRKa 
2019

T  Jana Strejčková

Dne 5. ledna se v naší obci uskutečnila tradiční 
Tříkrálová sbírka. Od obecního úřadu vyšly čtyři 
skupinky koledníků. Tento rok také k obecnímu 
úřadu přijel náš pan farář, otec David Ambrož, 

- Greindonnerstag (lkavý čtvrtek-vyjádření 
smutku nad Ježíškovým zatčením) na 
Gründonnerstag (Zelený čtvrtek). Je zvykem, 
že tento ten bývá na k jídlu něco zeleného – 
špenát, pivo, salát… Je možné připravit 
i špenát z kopřiv.

Velký pátek
Nekonají se mše svaté, jen velkopáteční 
obřady, kdy si křesťané připomínají Ježíšovu 
smrt. Obsahem velkopátečních obřadů je 
připomínka Kristova utrpení a smrti. Obřady 
nejsou pouhou památkou Kristovy smrti, ale 
jsou oslavou velikonočního tajemství, skrze 
které Kristova smrt dochází svého smyslu 
ve zmrtvýchvstání. Skrze toto tajemství 
Vykupitel zlomil moc hříchu, pekla a smrti.
K velkopátečním tradicím patřil půst, říkalo 
se, že se nemá hýbat s hlínou a prát (pralo by 
se v Kristově krvi). Šlo o to, aby se lidé ztišili, 
nekonali těžké práce, ale spíše rozjímali nad 
smyslem života.

Hrkání
Malé i velké děti zveme na tradiční hrkání, 
kterým je před Velikonocemi nahrazeno 
zvonění zvonů, které, jak se lidově říká, 
odletěly do Říma. Sraz hrkačů je vždy 
u kapličky. Předpokládáme, že se bude hrkat 
v následujících časech:
Zelený čtvrtek (18. 4.): 19 h
Velký pátek (19. 4.): 6 h, 12 h, 15 h, 19 h
Bílá sobota (20. 4.): 6 h, 12 h, 17 h
Protože záleží na bohoslužbách 
a velikonočních obřadech, mohou být některé 
časy změněny. Konečné upřesnění bude 
vyvěšeno u kapličky na vývěsce.
Díky všem, kteří se do hrkání letos zapojí. Po 
domluvě je možno několik trakařů vypůjčit.

Bílá sobota
Den klidu, kdy se nekonaly žádné obřady. 

V noci se soboty na neděli se slaví Velikonoční 
vigilie – slavnost Ježíšova vzkříšení. Na 
začátku obřadů se zapaluje oheň – symbol 
lásky a ducha svatého, od kterého se zapaluje 
paškál – velikonoční svíce, poté následují 
starozákonní a novozákonní čtení, svěcení 
vody, obnova křestního slibu a křest nových 
křesťanů a eucharistie.

Velikonoční neděle – Boží hod velikonoční
Židovský týden končil sobotou. Neděle je 
prvním dnem po sobotě, symbolem nového 
života – setkání se vzkříšeným Kristem. Proto 
se slaví nejen neděle velikonoční, ale i každá 
další neděle jako setkání se zmrtvýchvstalým 
Ježíšem. Křesťané věří, že v Ježíšově smrti 
umírá jejich hřích a že začínají žít novým 
životem.

Mrskut
Nejoblíbenější svátek zejména malých kluků. 
Na velikonoční (červené) pondělí obchází kluci, 
ale i dospělí své kamarádky a známé, aby je 
symbolicky vyplatili buď vrbovým proutkem 
nebo žilou z vrbových proutků a přenesly 
na ně jarní sílu a zdraví, ukryté v čerstvých 
proutcích. Za to dříve dostávali vajíčka 
(nevařené vejce – symbol nového života), nyní 
i vařená malovaná vejce a jiné sladkosti nebo 
ovoce, dospělí i kalíšek něčeho ostřejšího. 

aby dal koledníkům požehnání. Letos se ve 
Velaticích vybralo celkem 48.220,– Kč, což je 
o 6.000,– Kč více než loňský rok. A na území 
Oblastní charity Rajhrad, kam spadá i naše 
obec, se vybralo 4.431.276,– Kč.
Oblastní charita Rajhrad využije letošní výtěžek 
na projekty:
• rozvinutí pečovatelské služby díky nákupu 

nového auta
• klimatizace do lůžkového hospice
• zakoupení lehátek a vozíků na převoz 

hospicových klientů
• zabezpečení stinného prostoru v zahradě 

pro klienty chráněného bydlení
Ráda bych poděkovala všem, kteří do sbírky 
přispěli a přivítali Tříkrálové koledníky u svých 
dveří. Svým darem jste pomohli realizovat další 
projekty Oblastní charity. 

začáteK RoKu 
u hasičů

T  Veronika Košinová

Sbor dobrovolných hasičů začal nový rok 
již tradičně uspořádáním dvou kulturních 
akcí, bez kterých si už nějak neumíme 
zimu ve Velaticích představit. Tou první byl 
tradiční hasičský ples, který se uskutečnil 
v sobotu 26. ledna. Večerem provázela kapela 
Hit-makers a přišlo si jej užít více než 100 
návštěvníků. Druhou tradiční zimní akcí byly 
velatické ostatky, jejichž termín letos vyšel 
na sobotu 2. března. Do průvodu s kapelou 
Blučiňáci vyrazilo asi 30 masek, mezi kterými 
byli dospělí i děti.
V průběhu jara máme ještě v plánu uskutečnit 
obvyklý sběr železného šrotu. Už nyní bychom 

Hasiči

30 | Velatický zpravodaj 1/2019 31



Články

infoRmace z mš

T  Lenka Marková

Mateřská škola Velatice se zapojila do rozvoje 

na co se těším?

T  Ella Pelikánová

Až budu velká a nebudu muset chodit do školy 
jako žák, ale jako učitelka. Až budu moct řídit 
auto, a ještě víc cestovat…
Baví mě squash – raketový sport. Trénuji 
pravidelně třikrát týdně. Skoro každý víkend 
jezdíme s rodinou po turnajích, protože hraje 
už i můj mladší bráška. V každém městě, 
kam jezdíme, už mám kamarádky. Když proti 
sobě hrajeme, tak je těžké na to zapomenout, 
ale po zápase se navzájem podporujeme. 
U některých jsem i přes noc, stejně tak jako 
ony, když přijedou hrát do Brna.
Letos jsem poprvé jela hrát mezinárodní 
turnaj, a to do Švédska a Polska. Ve Švédsku 
jsem potkala kamarádku Lojin, která pochází 
z Egypta, ale žije v Paříži. I když mě porazila, 
tak jsme se skamarádily. Domlouvaly jsme 
se základy angličtiny a s pomocí překladače 
v telefonu. Natáčely jsme videa, jak ona čte 
mou českou a já její francouzskou knížku – 
moc jsme se nasmály. Pořád si píšeme, 
posíláme fotky z turnajů a těšíme se, až se 
zase někde potkáme. Z dalšího turnaje mám 
kamarádku Hasti z Iránu. Hasti bude příští 
měsíc hrát mezinárodní turnaj ve Francii 
a určitě se potká s Lojin. Těším se, že mi pošlou 

co se mi líbí Ve 
Velaticích

T  Eliška Sedláková 2.A

Ve Velaticích se mně nejvíc líbí kroužek 
hasičů a hřiště. V kroužku hasičů se učíme 
první pomoc a hasit požáry. S dětmi 
chodíme nejradši na skalku a na hřiště. 
S Barčou chodíme do Mokré na horolezectví. 
V horolezectví lozíme po stěnách a děláme 
s Barčou boulder. Ve Velaticích s Barčou, 
Mikym a Lukym chodíme ven a malujeme 
obrázky. S babičkou chodíme ven fotit včeličky 
a chodíme na kopec fotit koniklece. Chtěla 
bych nový nápis Las Velas, protože je nakřivo 
a není moc hezký a taky rampu na skejt 
a koloběžky.

zPRáVy Klubu 
DůchoDců

T  Jaromír Poláček

Ještě koncem roku 2018, který je již 

Články

Vás rádi pozvali také na Dětský den s hasiči, 
který letos proběhne v sobotu 1. června.
Asi za měsíc budete moci některé naše členy 
vyrazit podpořit na první závod Moravské ligy 
TFA a nebudete muset jezdit daleko. Třetí 
ročník ML TFA odstartuje v neděli 7. dubna 
v sousedním Podolí u Brna, neboť se místní 
SDH stal pro letošní rok jedním z organizátorů 
Ligy. Druhým nováčkem v ML TFA je potom 
SDH Bedřichovice, kde se můžete na závody 
dorazit podívat a zafandit účastníkům 
z Velatic i okolí 15. června. Podobně jako 
v loňském roce, i letos bude sezóna Moravské 
logy TFA zakončena soutěží ve Velaticích, 
která se bude konat 7. září.
Jak je už dobrým zvykem, i letos budeme 
pořádat sbírku hraček, pyžámek a knížek pro 
kliniku dětské onkologie FN v Brně. Než s tím 
ale začneme, čeká nás ještě jedna návštěva 
a předání hraček, které se vybraly minulý 
rok. Původně plánovaná návštěva na začátek 
března však musela být prozatím odložena 
kvůli zákazu návštěv a chřipkové epidemii. 
Pro aktuální informace o závodech, průběžné 
výsledky, fotografie a články doporučujeme 
sledovat stránku Moravská liga TFA na 
Facebooku a brzy přibude i oficiální webová 
stránka ligy. Budeme se těšit v nové sezóně na 
viděnou. 

Dětský 
koutek

technických dovedností dětí v MŠ „Technické 
školky“ v rámci projektu MAP II. V rámci této 
aktivity ve školce proběhnou workshopy, kde 
budou paní učitelky seznámeny s konceptem 
technických školek. Každá zapojená školka 
obdrží sadu technických pomůcek, materiálů 
a nářadí. V prvním kolem budou pracovat paní 
učitelky spolu s učitelem a dětmi ve své třídě, 
v druhém kole se zapojením rodičů. Zveme 
rodiče na 8. 4. od 9:30 na netradiční hodinu 
„techniky“:
• Ukázková hodina TŠ s dětmi v MŠ 

Velatice — 28. 3. 2019 od 8.30
• Ukázková hodina TŠ s dětmi + rodiči v MŠ 

Velatice — 8. 4. 2019 od 9:30

Cílem projektu „technické školky“ je hravou 
formou u dětí podporovat a rozvíjet: technické 
myšlení (rozumové vnímání světa, bez 
používání PC), tvořivost (představa se ztvární 
na papír), manuální zručnost (vlastnoruční 
výroba, ne standardní stavebnice), verbální 
schopnosti (…jak nám příští generace ustelou, 
tak si lehneme…).
Za myšlenkou technických školek stojí Ing. 
Miloš Filip, ředitel firmy PREFA – KOMPOZITY 
a.s. Brno. Hlavním motivem je nedostatek 
technických kádrů, katastrofální stav 
učňovského a středního školství, nezájem 
mládeže o technické vědy, nezájem pramenící 
z nedostatku základních technických 
znalostí a manuální zručnosti. Ptáte se, proč 
tento projekt začíná ve školce? V roce 2000 
James. J. Heckman, nositel Nobelovy ceny za 
ekonomiku řekl: „Nejvíce se vyplácí investice 
do dětí předškolního věku“.
Zápis do MŠ bude v úterý 14. 5. 2019, všechny 
potřebné údaje najdete na konci března na 
stránkách školky.
Prázdninový provoz v MŠ: v souladu 
s vyhláškou 14/2005 Sb. v platném znění, 
se souhlasem zřizovatele a v souladu se 

Školním řádem MŠ oznamujeme rodičům, že 
prázdninový provoz bude naše MŠ zajišťovat 
v měsíci červenci 2019, a to: 1. 7.–12. 7. 2019 
(5. 7. je MŠ z důvodu státního svátku zavřena). 
Ve spolupráci s MŠ Tvarožná nabízíme větší 
pokrytí prázdninového provozu v termínu 
19. 8.–30. 8. 2019 v MŠ Tvarožná. Z důvodu 
omezené kapacity bude na konci dubna 
zjišťován zájem ze strany rodičů tak, abychom 
mohli personálně zajistit provoz. 

společnou fotku.
Hrát squash mě moc baví – díky němu můžu 
cestovat, poznávat nová města a získávat 
nové kamarády. Moc bych si přála, aby se 
podařilo dostat squash na olympiádu v roce 
2024 a jednou si na ní třeba i zahrát. 

klub 
důchodců
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Články Články

nenávratně za námi, jsme ještě stačili 
20. listopadu oslavit při hrách KD zlatou 
svatbu manželů Pavla a Zdeny Konečných. 
Pak jsme ještě 4. prosince přivítali 
v Kulturním domě příchod sv. Mikuláše 
s nezbednými čerticemi a mimořádně 
laskavým andělem.

Konec roku je pak pro náš KD tradičně 
spojován s kondiční zimní vycházkou lesem 
z Mokré do Hostěnic s krátkou zastávkou 
u ozdobené mokerské kapličky připomínající 
ještě vánoční idylku.

Do Hostěnic do restaurace U Stupárků 
s ochotným personálem jsme dorazili 
voňavým ojíněným lesem na oběd 
a přátelské posezení.

Cestou zpět jsme již připravovali scénář 
večerní oslavy Silvestra a závěr roku 
v našem Kulturním domě, při kterém 
nechybělo bohaté občerstvení, veselá 
nálada a pohoda.
 
V pondělí 4. února jsme v KD napjatě 
sledovali mimořádně zajímavou cestopisnou 

přednášku s videozáznamem RNDr. Jarky 
Šlezingerové po putování Francií, zvláště 
pak oblastí Alsasko-Lotrinsko.
Jinak ani v současné době nelze 
nevzpomenout každotýdenní setkávání 
většiny členů KD při již tradičních 
sportovních hrách v prostorách kulturního 
domu.
14. února se část KD zúčastnilo výjezdu 
na kuželky do Telnice. V souboji našich 
nejaktivnějších sportovců zvítězil Honza 
Laichmann v mužské kategorii a v ženské 
kategorii pak Mila Urbánková.
V současné době je ještě před námi 
plánovaná oslava MDŽ, včetně jarních 
vycházek do přírody, vítání jara na Jelenici, 
taneční večírek a příležitostné další aktivity, 
kterými obohacuje KD jak kulturu, tak jistě 
i prospěšné společenské dění v naší obci. 

KřížoVé cesty

T  Anna Severová

Zprávy 
z farnosti

Pátek 8. 3. Tvarožná 
kostel

19.30

Neděle 10. 3. , 
1. postní

Tvarožná 
kostel

14.00 muži

Pátek 15. 3. Tvarožná 
kostel

19.30

Neděle 17. 3. , 
2. postní

Velatice 14.30 sraz 
u kapličky

Pátek 22. 3. Tvarožná 
kostel

19.30

Neděle 24. 3. , 
3. postní

Tvarožná 
kostel

14.00 děti

Pátek 29. 3. Tvarožná 
kostel

19.30

Neděle 31. 3. , 
4. postní

Mokrá 14.00 sraz 
u hájenky

Pátek 5. 4. Tvarožná 
kostel

Po mši sv.

Neděle 7. 4. , 
5. postní

Tvarožná 
kostel

14.00 ženy

Pátek 12. 4. Tvarožná 
kostel

19.30

Neděle 14. 4. , 
Květná

Santon 14.00 sraz

Květná Santon 14.00 
sraz Polní 
cesta u ZD

mládež
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Listování kronikou

1928

Rok začal s přípravou ke stavbě lidového 
domu, jež podnikly zdejší „Sdružené spolky 
katolické“, stručně zvané lidová strana, 
která měla sídlo ve vlastním hostinci č.p. 
67, budova starší, velice malá, jež nikterak 
svými rozměry nestačila potřebám 
vlastníka. Za tím účelem koupila uvedená 
organisace hospodářské stavení č.p. 24 
od domkáře Huberta Laichmana. Obytné 
stavení již staré, slámou kryté, bylo 
rozbořeno a na jeho místě vystavěná 

pěkná budova s prostranným sálem 
a přilehlými místnostmi, jež má nápisy: 
Lidový dům, jednota Orel, restaurace, 
konsum. Hostinská koncese byla převedena 
z bývalého hostince č. 67 na novostavbu 
a onen dům prodán Josefu Svobodovi, tov. 
dělníku. Obětavost příslušníků uvedených 
spolků jevila se značnými peněžitými dary, 
zvláště pomocnými pracemi při stavbě. 
Mimo to všichni rolníci až na rolníka Hlučky, 
který se nehlásil ke straně lidové, dovezli 

Listování kronikou

stavební materiál úplně zdarma. Slavnostní 
otevření lidového domu bylo 15. července 1928 
za četné účasti okolních katolických spolků 
(zejména Orlů), kněží z farnosti tvaroženské, 
dvou poslanců a zástupců katolických 
organisací. K slavnostnímu aktu otevírání 
budovy a zavěšení kříže do sálu přijel v autu 
náměstek ministerského předsedy, kněz, 
vůdce lidové strany prof. Dr. Šrámek, který 
v delší řeči nabádal přítomné k intensivní 
práci na poli katolického hnutí. Po řeči odjel. 
Celkový pořad slavnosti: Dopoledne vítání 
hostí, mše u kapličky, otevření domu, společný 
oběd. Odpoledne proslovy poslanců, zástupců 
katolických spolků, cvičení Orlů a taneční 
zábava.
Druhý den v 11 hod. v noci spatřil jeden 
z přítomných hostů oheň na půdě. Hořely 
nahromaděné hoblovačky. Včasným 
zasáhnutím hasičského sboru byl oheň 
utlumen. Jak k neštěstí došlo, nebylo zjištěno.

Otevření katolického domu ve Velaticích
V listopadu 1927 rozhodl spolek „Katolický 
dům ve Velaticích“, že postaví spolkový dům 
s tělocvičnou. Byl koupen dům čís. 24, patřící 
Hubertu Laichmanovi. Členové katolických 
spolků sami rozbořili dům a v březnu 
bylo začato se stavbou. Plány vypracoval 
architekt Caha z Brna. Pomocné práce ruční 
a dovoz materiálu opatřilo členstvo zdarma. 
Horlivostí všech stavba rychle pokračovala, 
takže 15. července 1928 konalo se její 
slavnostní otevření. Dopoledne byly slavné 
bohoslužby, které vykonal farář p. Simonides 
z Tvarožné, kázání měl p. Frant. Vítek, kaplan 
z Tvarožné. Po bohoslužbě byl nesen členy 
Orla kříž do sálu a tam zavěšen. Předseda 
spolku Cyril Brzobohatý, rolník, otevřev dům 
předal jej veřejnosti. Po otevření měl mluviti 
P. Neužil, profesor nábož., rodem z Tvarožné. 
V tom přijel náměstek československé 

vlády P. Dr. monsig. Šrámek, byv okázale 
uvítán. Na přání pronesl v sále řeč, v níž 
vzpomněl těžkých počátků organisačního 
ruchu, oceniv též práci místních činitelů 
za uplynulé čtvrtletí, které vyvrcholilo 
postavením katolického domu. Nabádal 
k další vytrvalé práci. (Zásluhy o jeho 
přítomnost má Jan Poláček, dělník čís. 40, 
hybná síla této organisace, kronikář). Po něm 
promluvil profesor Neužil vzpomněv členů, 
kteří se této slavnosti nedočkali. Ve 
2 hod. odpoledne prošel vsí průvod čítající 
1000 účastníků, v němž kráčelo mnoho 
krojovaných Orlů a mládeže v národních 
krojích. Průvod stanul na prostranství 
před kat. domem, kde se konal tábor lidu. 
Hlavním řečníkem byl poslanec Čuřík. 
Promluvil o 25letém jubileu skupiny 
náborového sdružení křesťansko-sociálního 
dělnictva. Pozdravy přednesli: poslanec 
Daněk, předseda okr. Lidové jednoty, 
redaktor Šnajdr, tajemník Švábenský za 
odborovou ústřednu křesťansko-sociálního 
dělnictva, občan Knos za občany, kteří se 
odstěhovali. Po táboru bylo veřejné cvičení 
Orla. K členstvu promluvil úřadující rada 
města Brna Landa o 10letém jubileu státním 
a 20letém jubileu místního Orla. Po cvičení 
rozproudila se volná zábava. Slavnost byla 
pěkná a návštěva nad očekávání. Při veřejném 
cvičení bylo přítomno asi 1400 účastníků, 
což obec naše při žádné slavnosti dosud 
neviděla. Slavnost tato byla historickou 
událostí pro naši obec, neboť se jí zúčastnili: 
úřadující náměstek vlády československé, 
poslanci Čuřík a Daněk, též kněží z okolí 
a mnoho hostí z blízka i z daleka.
Tato zpráva byla napsána p. Janem Poláčkem, 
dělníkem č. 40 a dodána teprve kronikáři až 
po jeho zápisu na str 235. 

O výstavbě a otevření kulturního domu jsou v kronice uvedeny dva záznamy od dvou 
různých autorů, proto vám přinášíme oba tyto záznamy:
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hodně zdraví, štěstí 
a spokojenosti do dalších let.

T SPOZ Velatice

Společenská 
kronika

Narozené děti:
Ulmanová Beáta
Chytrý Matyáš
Janek Šenkyřík

Přejeme mnoho zdraví 
a štěstí do nového života.

Blahopřání jubilantům
V měsících leden až 
březen oslaví významné 

životní jubileum tito naši 
spoluobčané:
85 let:
Kellnerová Albína
75 let:
Poláček Miroslav
Kolářová Eva
70 let:
Boček Stanislav
Pištěláková Jana
60 let:
Knos Antonín
Vičarová Marie
Bednář Stanislav
Všem oslavencům přejeme 

Navždy nás opustili:
Bočková Libuše

Odpočívejte v pokoji!

Je známo, že jsi vášnivý florbalista. Chtěl bys 
svoje mužstvo TJ Sokol Velatice přivést až do 
nejvyšší ligy?

No… :) když jsem absolvoval trenérský kurz, 
tak jsem chvíli takové ambice měl, každopádně 
nyní už vím, že je to nereálné. Velatice jsou moc 
malá vesnička, která nemá tolik hráčů. Již nyní se 
potýkáme s tím, že na některé turnaje jezdíme 
s mladším týmem, než je nutné. Často se stává, 
že za mladší žáky hrají kluci spadající do nižší 
kategorie. Reálné by to mohlo být, ale to by 
musel u nás hrát florbal každý.;)

Jak dlouho už závodně hraješ florbal?
Florbal můžu hrát asi tak kolem 14 let…

Co patří mezi tvé největší úspěchy?
Největší úspěch je pro mě asi to, že ještě stále 

hraji, a i když se nám za Velatice moc nedaří, tak 
mě tento sport stále baví.

Chtěl bys jednou po svém otci převzít rodinnou 
firmu?

Přímo teď bych ji přebírat nechtěl, ale do 
budoucna mě to nejspíš nemine. Rád bych po 
studiu nabral zkušenosti v jiných firmách, ať už 
nábytkářských nebo zabývajících se montáží 
a výrobou dřevostaveb.

Máš rád práci se dřevem?
Ano, mám. Nejraději si vyrábím různé dřevěné 
věci, od dřevěných motýlků až po různé 
řezbářské výrobky. Mám rád, když vynikne 
kresba a textura dřeva.

Štafetu předává Petrovi Irajnovi.

onDřeJ 
fiDRmuc

zDeněK 
seVeRa ml.

Společenská kronika / Velatická štafeta

752 občanů

narození 
11 dětí

Rok 2018

k 
31. 12. 2018

přistěhování 
26 občanů

úmrtí 
9 občanů

odstěhování 
23 občanů

občané ČR 
737

cizinci 
s trvalým/

přechodným 
pobytem

15

Počet obyvatel ve Velaticích

TJ Sokol Velatice Vás zve na

VEČER SPORTOVNÍCH TANCŮ
Večer se koná v sobotu 16. března 2019

ve 20 hodin v sále Kulturního domu ve Velaticích.

Hudba, občerstvení, nápoje, soutěže, tombola,
doprovodný program.

Startovné je stanoveno na 100 Kč za osobu.
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LETNÍ TÁBOR 
Náměšť nad Oslavou 2019 

Umožněte i Vy svým dětem strávit prázdniny v krásné přírodě nedaleko města 
Náměšť a vyzkoušet tábornický život ve stanovém táboře. Nechte je ukázat, co 

v nich vězí, získat spoustu nových poznatků, zážitků i kamarádů… 

TERMÍN: 3.7.(středa) - 18.7.(čtvrtek) 

Jedná se o stanový tábor, který si i v těžké moderní době zachoval svoji 
originalitu a tradici již po 26 let! Je určen pro děti od 2. do 8. třídy s 

ubytováním ve stanech s podsadou po dvojicích. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

CENA:   2900,- Kč 

Tábor je pořádán pod hlavičkou křesťanské organizace Sdružení PETROV 
Brno, z.s. 

Fotky z dřívějších táborů, popř. jiné aktuální informace naleznete na 
stránkách tábora: 

www.akceatabory.cz 
nebo 

www.facebook.com/Tábor-Náměšť-nad-Oslavou-
995730953807520/ 

Další informace na telefonním čísle:   721 415 245 (Rejnuš Vojtěch) 
       732 670 595 (Budiš Zdeněk) 





Velatický zpravodaj
4/2018
www.velatice.cz


